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Studien

I maj 2023 släppte jag forskningsartikeln “Revenue Distribution From 
Music Streaming - A Quantitative Analysis of Swedish Artists on Spotify”

Baserat på ett dataset från Spotify (tack till Johan Seidefors och David 
Erlandsson), analyserades alla svenska artister som genererat över en 
miljon strömmar sedan starten 2008. 

Resultaten visade att en helt ny generation artister lyckas mycket bra, 
medan många andra, och kanske mer “etablerade” artister, har det svårare 
i streamingekonomin. Vad beror det på? Hur fungerar egentligen 
streamingekonomin? Hur fördelas pengarna, och hur beräknas 
utbetalningarna?



   Hur flödar pengarna?



Alla streamingtjänster betalar egentligen lika “bra”

- 13-15% går till låtskrivare och musikförlag
- 52-55% går till artister och skivbolag
- 30-33% behåller DSP-n själv, och den andelen ska täcka 

kostnader, lokaler, teknik, personal etc

Så, alla streamingplattformar fördelar i stort sett en lika stor andel 
av sina intäkter till rättighetshavarna = Alla betalar ungefär lika 
“bra”. 



Hur beräknas utbetalningarna?

Alla DSP-ers utbetalningar bygger på månatliga royaltypotter, 
oberoende av när pengarna i slutändan hamnar hos de olika formerna 
av aktörer: Artister, låtskrivare, distributörer, masterägare, 
upphovsrättssällskap, musikförlag etc.

Det är som månatliga “race” i varje land, och beräkningen sker inte på 
ekonomiska värden per ström, den sker alltid baserat på andelar. 

Hur stor andel av den totala konsumtionen en låt har haft under den 
specifika månaden är vad som avgör hur stor utbetalningen från 
DSP-n kommer bli. 



Pro rata-modellen, eller “streamshare”

Spotifys egen beskrivning: 

“Every month, in each country we operate in, we calculate streamshare by 
adding up how many times music owned or controlled by a particular rights 
holder was streamed and dividing it by the total number of streams in that 
market. 

So if an artist received one in every 1,000 streams in Mexico on Spotify, they 
would receive one of every $1,000 paid to rights holders from the Mexican 
royalty pool. That total royalty pool for each country is based on the 
subscription and music advertising revenues in that market.”



Pro rata-modellen, eller “streamshare”

“In many cases, royalty payments happen once a month, but exactly when and 
how much artists get paid depends on their agreements with their record label 
or distributor. Once we pay rights holders according to their streamshare, the 
labels and distributors (collection societies and publishers, in the case of 
songwriters) pay artists according to their individual agreements. 

Spotify has no knowledge of the agreements that artists sign with their labels, 
so we can’t answer why a rightsholder’s payment comes to a particular 
amount in a particular month.”



Apple Musics beskrivning

“While royalties from streaming services are calculated on a stream 
share basis, a play still has a value. This value varies by subscription 
plan and country or region but averaged $0.01 for Apple Music 
individual paid plans in 2020. This includes label and publisher 
royalties.”



Missuppfattningen 

Ingen streamingtjänst betalar “per ström”, utan fördelar andelar, som skiftar 
från månad till månad. Streamingekonomin är en “proportionell” ekonomi, 
eller en procentbaserad fördelningekonomi. Strömmen är i sig självt ingen 
ekonomisk “enhet”. 

Det är först när man förstår skillnaden mellan streamingekonomin och alla 
tidigare styckebaserade musikformat, som man också kan förklara varför 
vissa artister, och viss musik, “vinner” oftare än andra artister. 

Såväl media som bransch, inklusive distributörer och artister, använder 
tyvärr ofta retroaktivt uträknade strömvärden för att avgöra vem som 
betalar “bäst”. Det är inte bara en dålig metod, den är helt felaktig. 















Pro rata-modellen, eller “streamshare”

Notera att dessa uträkningar hela tiden ger olika resultat. Apple Music får till 
exempel allt mellan 0,51–1,00 cent, Spotify mellan 0,3–0,44 cent, Amazon 
Music mellan 0,4–0,88 cent, osv. 

Det GÅR egentligen inte att räkna ut några tillförlitliga per ström-värden, 
eftersom streamingekonomin inte fungerar så. Värden per ström fluktuerar 
varenda månad, beroende av: 

- Hur stor royaltypotten är just den månaden,
- Hur många strömmar som genereras,
- Vilka abonnemangsformer som används mest,
- Var i världen musiken strömmas,
- Vilken katalog man gör uträkningen på, och annat. 



Den nuvarande modellen - sammanfattning

- Enbart uppspelningar över 30 sek ingår i royaltyberäkningen,
- Varje marknad/land räknas ut var för sig, varje land skulle kunna sägas 

vara som “en” användare, 
- Samtliga länder slås ofta ihop och blir den totala utbetalningen på 

mastersidan, till distributörer och labels, eller sällskap som Stim,
- Royalty beräknas alltså på den föregående månaden, både på verksidan 

och mastersidan,
- Modellen innebär att högkonsumenter, de som strömmar mycket över 

genomsnittet, får en större makt över vem som får vad,
- Låtar som är mycket längre än genomsnittet har sämre möjligheter att 

generera stora volymer. 



Vad får detta för effekt, hur ser ett bra “recept” ut?

(Ett av flera “recept”)

- Var soloartist.
- Var ensam låtskrivare, eller som mest två.
- Ha fans som lyssnar över genomsnittet, alltså genererar mer 

strömmar per månad än den genomsnittliga användaren (på grund 
av pro rata-modellen, streamshare).

- Ha låtar som är kortare än genomsnittet (genererar potentiellt 
större volym).

- Sjung på engelska, inte på svenska (om du inte sysslar med lokal 
hiphop eller epadunk), go global.



Vad får detta för effekt, hur ser ett bra “recept” ut?

- Äg 100% av rättigheterna, eller åtminstone 100% på verksidan och 
kanske 50% licensdeal på mastersidan, (alternativt, deala till dig ett 
monsterförskott som du kan leva på i tio år).

- Var MYCKET aktiv på sociala medier, närmast en influencer, med 
fanatiska fans.

- Satsa direkt på marknader med en hög andel som betalar för 
streaming, som har ”dyra” abonnemang (UK, USA till exempel, men 
också Danmark, där ett Premiumabonnemang kostar 109 DKK, dvs 
motsvarande över 160 SEK) = större royaltypotter.



Uppdaterad statistik – maj 2024 > halv miljard strömmar



“Okänd” i Sverige, men stor utomlands

Bland dessa allra största svenska artister finns många som den svenska 
publiken ofta inte känner till, med en ratio om minst 1/40. (Vi håller på med 
en ny studie just nu)

En initial enklare undersökning genomförd hösten 2024, visade att i 
genomsnitt kände respondenterna inte till 29,6% av artisterna. Bland 
dessa fanns artister som: 

Cobrah, HNNY, Little Dragon, KIDDO, LÉON, Galantis, Mike Perry, A7S, 
John Martin, Vigiland, Snoh Aalegra, NEIKED, AronChupa, Bonn, Ricky 
Rich, The Mayries, Miike Snow, NEIMY, flora cash, Clara Mae, Juliander, 
Peter Sandberg, Dani M och många fler. 



Streams & Dreams – Part 2

Över 9 500 artister i hela Europa medverkade 2024 i en av de största 
undersökningarna någonsin (International Artist Organisation/AEPO ARTIS). 
Jag sammanställde rapporten som lanserades i juni. 

En majoritet av artister och musikskapare är missnöjda med sina intäkter från 
streaming. 69% av artisterna uttryckte missnöje med sina streamingintäkter, 
26% var neutrala, och 5% uttryckte att de var nöjda. 

Skillnader mellan länderna, i Sverige uttryckte 62% missnöje, 32% var 
neutrala, och 6 procent nöjda. 

I Spanien uttryckte 76% missnöje, 23% var neutrala, och 1% nöjda. 



Varför är många missnöjda?

1) En explosion av artister och musik

Många fler som tävlar om intäkterna. I Sverige har antalet anslutna 
artister och musiker till SAMI ökat med 140% sen Spotify släpptes, och 
antalet låtskrivare anslutna till Stim har ökat med 75%.

Befolkningstillväxten i Sverige var under samma period 13%. 

Även om intäkterna ökar för varje år som går, ökar antalet artister med 
en ännu högre takt, såväl i Sverige som globalt. Vem är egentligen 
“artist” när vem som helst kan publicera musik?



Vad säger de som lyckats?

Många av den nya generationens artister som lyckas, är rätt “tysta” 
om det. Det finns något av en tysthetskultur kring att tjäna pengar 
på streaming och framför allt från Spotify. 

De som gjort sig en förmögenhet på Spotify står inte på 
barrikaderna och försvarar streaming, de köper sina villor och 
sportbilar i tysthet. 



Varför är många missnöjda?

2) “Setupen” helt avgörande

Idag kan det vara 6 eller 8 eller till och med 12 låtskrivare på samma låt. 
Fler ska dela på kakan. 

Artister som sitter med äldre artistavtal, har ofta en lägre royalty (10-15%), 
om de har lyckats recoupa förskotten vill säga, annars kanske det är 0. 

I Streams & Dreams kunde vi se att den absolut främst orsaken till 
missnöje bland kontrakterade artister var royalty-nivåerna i deras relation 
med masterägarna. Flera artister vittnade om att de inte fick några 
utbetalningar alls från sina skivbolag. 



Avslutningsvis

Även om den mesta kritiken mot streamingekonomin kan förklaras 
som missuppfattningar, bristande setup, växande konkurrens osv, 
leder den nuvarande modellen också till vissa oönskade sidoeffekter.

Vissa genrer och viss musik HAR det svårare idag jämfört med det 
tidigare paradigmet (klassiskt, jazz, metal, konstmusik med mera). 

Alternativa fördelningsmodeller har diskuterats i över tio år, ett tjugotal 
forskningsstudier har gjorts, och under 2024 började DSP-erna 
“skruva” på sina fördelningsmodeller. 



Avslutningsvis

Det finns fortfarande ett stort behov av forskning och kunskapsspridning. 
Inte minst bland artister och verksamma i branschen. 

Streamingen “räddade” i stor utsträckning musikens ekonomi, men 
utvecklingen står inte still: 

- Vad händer när den globala marknaden har mognat?
- Vad kommer generativ AI innebära för musikens ekonomi?
- Är verkligen piratkopieringen “död”?
- Kommer kulturartefakten “inspelad musik” fortfarande ha lika stor 

dragningskraft för kommande generationer?



Q&A


